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Slovo starosty
  Na  adventním  věnci  hoří  čím  dál  více  svíček, Vánoce  jsou  už  "za  dveřmi"    a  také  už 
zbývá  jen  pár  dnů  do  konce  kalendářního  roku.  Je  tedy  třeba  se  za  uplynulým  rokem 
ohlédnout a  rekapitulovat.
Nejnákladnější akcí byla rekonstrukce Mateřské školy Vnorovy, kde se za celkovou částku 
15  238  000,  Kč  provedla  oprava  rozvodů  vodovodu  a  kanalizace,  přemístění  stávající 
kuchyně  do  suterénu  a  na  jejím  místě  v  přízemí  vybudování  nové  třídy  a  tím  zvýšení 
kapacity  školky  až  o  24 míst.  Práce  probíhaly  průběžně,  nová  kuchyně  začala  sloužit  v 
září, dokončení nové třídy bylo dle smlouvy o dílo k 30.11.2019.  Provoz v této nové třídě 
bude  až  od  nového  školního  roku,  kdy  bude možné  přijmout  všechny  přihlášené  děti  a 
také přesunout sem  část dětí ze stávajících tří tříd, kde máme dosud povolenou výjimku 
na maximální počet dětí ve třídě. 
Protože již bylo několik požadavků na možnost prohlídky nových prostor ve školce, paní 
ředitelka  přislíbila  v  nějakém  vhodném  termínu  pro  zájemce  vyhlásit  "den  otevřených 
dveří".
Nikoliv  nejnákladnější,  ale  nejkomplikovanější  byla  rekonstrukce  komunikace  a 
vybudování  chodníků  v  ulici  Dolní.  O    problémech  na  této  stavbě    jsem  psal  již 
v předchozích  informačních  listech.   Včetně úpravy  sjezdů do  této ulice z hlavní  silnice 
stála tato akce 9 273 000, Kč.
Ve  sportovním  areálu  probíhá  stavba  nových  šaten  a  tribuny  u  fotbalového  hřiště. 
V  současné  době  je  hotová  hrubá  stavba  budovy,  zatím  jsou  prostavěny  4 miliony Kč,   
dokončení akce je plánováno na začátek května. Doufám, že fotbalové A mužstvo neztratí 
přes  zimní  přestávku  formu  a    vzhledem k dobře  rozehrané  soutěži  bude možné  z  nové 
tribuny  už sledovat postup z okresního přeboru.
Na  hřbitově  byla  postavena  nová  budova  "márnice",  tedy  dnes  vlastně      zázemí  pro 
hrobaře  a  WC  pro  návštěvníky  hřbitova.  Místo  nahýbající  se  staré  zdi  byla  vystavena 
nová, včetně nové vstupní brány. Součástí zdi  je také v ní  integrovaná zděná autobusová 
zastávka.  Tato,  ale  i  nové  prosklené  zastávky  byly  předmětem  nesouhlasných  názorů 
několika  občanů.  Nelze  ale  všem  jednotlivě  vyhovět    v  jejich  vkusu  nebo  různých 
požadavcích.
Každému,  kdo  jakýmkoliv  způsobem  přispěl  ke  kulturnímu,  sportovnímu  či 
společenskému dění v naší obci srdečně děkuji.
Všem  spoluobčanům  přeji  klidné  a  pokud  možno  spokojené  prožití  vánočních  svátků, 
v roce 2020 pevné zdraví a úspěchy v osobním životě.

 Ing. Antonín Gazárek, starosta obce
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Oslavy 110 let od posvěcení kostela sv. Alžběty Durynské
Poslední říjnový víkend si připomínala vnorovská farnost 110 let od posvěcení kostela sv. 
Alžběty Durynské. Hlavní program oslav započal již v pátek 25. října večerní mší svatou a 
vyvrcholil  v  neděli  27.  října  slavnostní  mší  svatou  za  velké  účasti  místních  i 
přespolních.     
První písemné zmínky o vnorovském kostele pochází již ze 14. století. V 17. století, když 
byly Vnorovy neustále napadány nájezdy Uhrů, Tatarů a Turků, byl kostel téměř srovnán 
se  zemí  a  duchovní  správa  se  na  čas  přesunula  do  blízkého Veselí  nad  Moravou.  Hrdí 
Vnorovjané ovšem neustále usilovali o osamostatnění se a o znovuvybudování chrámu. To 
se jim také podařilo. Ovšem starý kostel postupně chátral a ani kapacitně již nevyhovoval 
stále se  rozrůstajícímu obyvatelstvu. A  tak kaplan P. Jan Mikulka v 80.  letech 19. století 
založil Jednotu sv. Alžběty na zbudování nového kostela. K naplnění programu došlo roku 
1908. Během patnácti měsíců, kdy byl starý kostel zbourán a nový kompletně vystavěn, se 
svátost oltářní přesunula do prostor blízké školy. Finance pro stavbu byly získávány nejen 
od  místních  dárců,  ale  i  od  dárců  ze  zahraničí.  Dne  24.  října  1909  byl  nový  kostel, 
postavený  v  barokním  slohu  s  prvky  secese,  slavnostně  vysvěcen  biskupem  Karlem 
Wisnarem.  Dlouhý  je  45  m,  široký  až  19  m. Věž  kostela  měří  51  m.  Politický  vězeň, 
katolický kněz a vnorovský rodák P. Pavel Zíbal právem označil faru i kostel za slovácké 
Hradčany.  
Přípravy  oslav  probíhaly  již  rok  dopředu  pod  vedením  duchovního  správce  P.  Josefa 



Jelínka.  K  výročí  byl  vydán  kalendář  na  následující  rok  s  fotografiemi  chrámu  a  jeho 
proměnami v minulosti. Rovněž byla obnovena brožura  s pobožností ke  svaté Alžbětě a 
pro  upomínku  byly  vyrobeny  dárkové  předměty.  Poslední  úpravy  interiéru  probíhaly 
v  týdnu  před  samotným  výročím.  Slavnostně  ozdobený  vchod  s  číslicí  110,  česká  i 
vatikánská vlajka splývající z věže i bohatá květinová výzdoba interiéru, na níž se podílela 
místní mládež a ženy,  již z dálky oznamovaly,  že  se blíží významný den. Oslavy začaly 
v pátek 25. října modlitbou růžence a dětskou mší svatou v 18 hodin. Obětavá Vnorovská 
farní  mládež  pro  děti  po  mši  připravila  velkou  hru,  ve  které  děti  plnily  různé  úkoly  a 
zjišťovaly  informace o  historii  kostela.  Po ukončení  byly  děti  odměněny pohoštěním na 
faře. 
V  sobotu  byla  v  kostele  zahájena  výstava  dějin  kostela  a  pro  veřejnost  byla  také 
zpřístupněna  kostelní  věž  se  všemi  čtyřmi  zvony.  Návštěvníci  si  tak mohli  prohlédnout 
významné  předměty,  fotografie  i  obrazy  uložené  ve  farním  depozitu.  Od  18  hodin 
proběhla  mše  svatá,  po  ní  následovala  pobožnost  k  patronce  kostela  a  svátostné 
požehnání.
Oslavy  vyvrcholily  v  neděli  v  10  hodin  slavnostní  mší  svatou.  O  půl  hodiny  dříve  se 
shromáždilo  slavnostní  procesí 
v krojích u Zvonice v Lidéřovicích. 
V  čele  průvodu  šli  ministranti 
s  ozdobným  křížem  a 
korouhvičkami  a  několik  desítek 
krojovaných.  Průvod  uzavíral 
místní  hasičský  sbor  a  Dechový 
orchestr  ZUŠ  Veselí  nad  Moravou 
pod  vedením  Jiřího  Štici  a  další 
desítky  farníků,  kteří  se  jej 
zúčastnili.  Mši  celebroval  Mons. 
Pavel  Posád,  pomocný  biskup 
českobudějovický. Ve  svém  kázání 
zmínil:  „Není  samozřejmostí,  že  všechny  obce,  zvláště  v  Čechách,  mají  svůj  vlastní, 
skvostný  chrám.  Proto  si  jej  važte,  děkujte  Bohu,  že  se  zde můžete  scházet.“ Na  závěr 
kázání dodal: „Kolem kostela má být živo, proto udržujte  tradici svých předků a nebojte 
se  hledat  Pána.“  Slavnostní  rozpoložení  okázale  dotvořil  chrámový  sbor  a  orchestr, 
dohromady  čítající  asi  40  členů.  Po  mši  se  všichni  krojovaní  shromáždili  k  památeční 
fotografii.  Na  prostranství  bylo  pro  účastníky  mše  nachystáno  občerstvení  v  podobě 
znorovských vdolečků i slivovice a dechová hudba vyhrávala k tanci i k poslechu.
Odpoledne  oslavy  pokračovaly  koncertem  a  dobovým  dramatem.  Drama  zinscenovalo 
pobyt  P.  Mikulky  ve  Vnorovech,  který  se  nejvíce  zasloužil  o  stavbu  nového  kostela. 
V  nových  úpravách  zazněly  písně,  jež  se  v  místním  kostele  zpívají  po  celé  století. 
Vystřídalo  se  několik  složek  –  chrámový  sbor,  mladí  kluci  a  holky  hrající  na  dechové 
nástroje  i mladá schola. Výročí bylo ukončeno v 18.00 hodin, kdy se rozezněly všechny 
zvony.
Velké  poděkování  patří  všem,  kteří  se  podíleli  na  přípravách  výročí  i  těm,  kteří  se 
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zúčastnili oslav. Pán Bůh zaplať! Kéž náš chrám je zvenku i zevnitř další století ozdobou a 
chloubou naší obce! 

Vnorovští farníci 

SVATÁ ALŽBĚTA DURYNSKÁ (1207‐1231)

Alžběta  Durynská  byla  uherská  princezna.  Jejím  otcem  byl  uherský  král  Ondřej  II., 
matkou Gertruda Meranská. Přes otce  její pokrevní  linie  sahá  i do Čech. Byla sestřenicí 
českého  krále  Václava  I.  a  sv. Anežky  České.  Narodila  se  7.  července  1207  na  území 
dnešního  Slovenska.  Už  jako  čtyřletá  byla  zaslíbena  synovy  durynského  lankraběte 
Ludvíku,  a  roku 1221  se  za něj  provdala. Zde  se  také poprvé potkala  s  františkánskými 
mnichy  a  nadchla  se  pro  jejich  ideál  chudoby  a  odříkání.  Když  jí  byla  svěřena  správa 
země,  zatímco  její  manžel  musel  zastoupit  císaře  na  sněmu  v  Itálii,  vypukla  morová 
epidemie a Alžběta s manželovým požehnáním rozdala potřebným co mohla. Pod hradem 
Wartburgem  pro  nemocné  zřídila  špitál.  Když  její  manžel  podlehl  moru  jako  mnoho 
dalších, odmítla další sňatek, opustila své  tři děti a odešla do kláštera do Marburgu. Zde 
rovněž zřídila špitál a věnovala se nemocným. Zemřela ve věku 24 let. Kanonizována byla 
nezvykle  brzy,  a  to  již  roku  1235,  čili  4  roky  po  své  smrti.  Je  patronkou  nemocnic, 
zdravotních  sester,  bezdomovců  a  umírajících  dětí.  Její  svátek  připadá  na  17.  listopad. 
Svatá Alžběta je taky patronkou a mocnou ochránkyní celé naší obce, a proto k její cti se 
každoročně pořádají tradiční krojované hody. 
 

Vnorovské hody
O  víkendu  15.  ̶  17.11.2019  žily  Vnorovy  ke  cti  svaté Alžběty  Durynské,  jejíž  svátek 
připadá  na  17.  listopad,  hodovým  veselím.  Naši  občané  měli  možnost  zúčastnit  se 
mnohých  okázalých  událostí  a  zábav. A  aby  nebyly  ochuzeny  především  děti,  tradičně 
přijely i kolotoče na prostor za Lidový dům.
O  tom,  že  bude  ve  Vnorovech  proslulá  oslava  podzimu  a  patronky  kostela  referovala 
Znorovská chasa již týden před samotným vypuknutím hodům, tentokrát v improvizované 
podobě  bez  koní,  neboť  počasí  nebylo  příliš  příznivé.  Přesto  se  pár  zapálených  hodařů 
vydalo  pozvat  celou  dědinu  na  hody. Do  čela  znorovské  chasy  byli  letos  vybráni  stárci 
Marek  Konečný  a  Kristýna  Kuchaříková,  kteří  se  nejen  po  celý  víkend  o  svou  chasu 
výborně postarali.
Samotný hodový víkend propukl v pátek rockovou zábavou se známou skupinou Artemis. 
V sobotu se pokračovalo stavěním máje za Lidovým domem a malých májek před domy 
stárků. Hlavní máj byla i letos napojená ze dvou stromů a měřila asi 27 metrů. Večer pak 
proběhla hodová zábava za doprovodu Slovácké kapely Romana Horňáčka. 
V neděli nastala hlavní oslava. V dopoledních hodinách se konala slavnostní mše svatá za 
účasti  krojovaných  a  P.  Jiřího  Šůstka,  kaplana  v Rajnochovicích.  Počasí  letošní  hodové 
neděli  skutečně přálo. Odpoledního průvodu  se  zúčastnilo  velké množství  přihlížejících, 
na  160  krojovaných,  z  toho  64  tanečních  párů místních  i  přespolních. Na  hody  zavítali 
krojovaní  z  Veselí  nad  Moravou,  Strážnice,  Kněždubu,  Tvarožné  i  Hroznové  Lhoty,  a 
dokonce i z Charvátské Nové Vsi. 
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Průvod se začal formovat u Trojice a pokračoval vyzvednutím stárků, udělením hodového 
práva na obecním úřadu a požehnáním otce Jelínka. Průvod zavítal i do Lidéřovic, odkud 
se  vydal  přes Dolinu  na Lidový  dům. Na  dopravní  situaci  a  plynulý  přesun  již  tradičně 
dohlédl  místní  sbor  dobrovolných  hasičů.  Zkorigovat  tak  velké  množství  účastníků, 
k tomu ještě více přihlížejících, a navíc dbát na plynulost dopravy, protože oba stárci bydlí 
u hlavní silnice, zajisté nebylo jednoduché. Tímto jim chceme velmi poděkovat. 
Večerní  krojovou  zábavu doprovodila místní  cimbálová muzika Růža  a Slovácká kapela 
Romana Horňáčka, kteří se po celý večer pravidelně střídali. Na hodových zábavách byl 
připraven  i  fotokoutek  s  folklorní  tematikou.  Zájemci  si  tak  mohli  odnést  s  sebou  na 
památku stylové fotografie. 
Znorovská  chasa  myslela  i  na  oslavy  30.  výročí  Sametové  revoluce.  Hlavní  sál  na 
Lidovém  domě  byl  ozdoben  státní  vlajkou  a  v  průvodu  byly  na  památku  prodávány 
hodové voničky ozdobené mašličkou s barvami  trikolory. Trikoloru bylo možné spatřit  i 
na kmeni máje.
Závěrem se sluší poděkovat stárkům, všem organizátorům, účastníkům nejenom v krojích 
i  přihlížejících  za  velkou  účast  a  podporu. Velký  dík  patří  také  dalším  spolupracujícím 
organizacím,  především  mužskému  a  ženskému  sboru  souboru  Spinek,  místní  složce 
KDUČSL,  již  zmíněným  dobrovolným  hasičům  a  také  obci,  jež  poskytla  příspěvek  na 
organizaci jak stárkům, tak znorovské chase. Těšíme se zase za rok na další svatoalžbětské 
hody s právem v naší obci.

Za hodovou chasu Miroslav Pátek

Vítání občánků

Letošní poslední vítání občánků proběhlo 17. října. Nových osm občánků přivítal starosta 
obce,  Ing.  Gazárek  a  už  tradičně  přispěly  svým  vystoupením  děti  z  MŠ  Vnorovy. 
Fotografie z akce jsou zveřejněny níže.
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Rok ve školce
Rok  se  s  rokem  sešel  a  je  tu  zase  doba  adventní,  doba,  která  je  pro  nás  dospělé  dobou 
shonu, dohánění, bilancování, a pro děti dobou těšení se na Ježíška.
Dovolte tedy i mně, abych se ohlédla za letošním rokem v naší školce.
Byl  to  rok náročný díky přestavbě, která  započala na  jaře. Během  letních prázdnin byly 
zrekonstruovány  odpady  a  vodovodní  rozvody  ve  všech  třech  stávajících  třídách.  Ve 
sklepních  prostorech  byla  vybudována  krásná  funkční moderní  kuchyň. V  těchto  dnech 
finišuje  dokončení  nové  čtvrté  třídy,  která  bude  otevřena  od  nového  školního  roku 
2020/2021.

Přes  všechny  překážky  a  občasné 
nepohodlí  si  děti  ve  školce  užily  spoustu 
radosti,  zážitků  a  také  akcí.  Divadla, 
vystoupení  kouzelníka,  výstavy,  besídky, 
tvoření,  výlety,  besedy.  I  samy  děti 
zpestřily  svým  vystoupením  vítání  nových 
občánků. Speciální pedagožka a logopedka 
provedla u dětí  logopedickou depistáž, pro 
děti, které půjdou od září do školy, probíhá 
edukačně stimulační kurz (celková příprava 
na vstup do ZŠ).
V adventním čase nás navštívil Mikuláš se 

svou  družinou,  peklo  se  cukroví  na  tradiční  vánoční  besídku,  která  byla  na  Lidovém 
domě.
A co děti ještě čeká do konce roku? Možná přijde i Ježíšek a přinese nějaké nové hračky a 
pomůcky. A hlavně budou Vánoce a vánoční prázdniny.
Školka bude uzavřena od pondělí 23.12.2019 do středy 1.1.2020. Provoz začne ve čtvrtek 
2.1.2020.
Všem zaměstnancům MŠ děkuji za dobře odvedenou práci, ochotu a pracovní nasazení.
Přeji  všem  krásné  a  klidné  vánoční  svátky  a  do  nového  roku  zdraví,  štěstí,  rodinnou 
pohodu a spokojenost. 

Gabriela Komínková, ředitelka MŠ
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Ohlédnutí za poznávacím zájezdem do Anglie
Ve  dnech  30.  9.    4.  10.  2019  absolvovalo  57  žáků  v  doprovodu  p.uč.  Pavkové, 
Motyčkové, Křenkové, Mičolové a Tobolové poznávací zájezd do Anglie. První den jsme 
viděli pevnost Tower, památník Velkého požáru Londýna Monument, katedrálu sv. Pavla, 
absolvovali jsme prohlídku mostu Tower Bridge i s jeho strojovnou, dále válečný křižník 
HMS  Belfast  a  nakonec  British  Museum  s  rozsáhlou  expozicí.  Cestovali  jsme  také 
londýnským  metrem  a  při  pěší  cestě  jsme  měli  možnost  zahlédnout  typické  červené 
dvoupatrové autobusy doubledekry,  taxíky, červené telefonní budky a poštovní schránky. 
Večer nás čekaly na smluveném místě rodiny, ve kterých jsme byli dvě noci ubytovaní.
Druhý  den  nás  čekal  výlet  do  města  Windsor,  prohlídka  interiérů  královského  sídla, 
procházka do univerzitního městečka Eton a prohlídka centra dalšího univerzitního města, 
Oxfordu. 
Čtvrtek  jsme  věnovali  druhé  části  prohlídky  Londýna:  čekal  nás Westminsterský  palác 
označovaný také Houses of Parliament s hodinovou věží s Big Benem, která je v současné 
době zahalena do lešení v důsledku rekonstrukce. Našimi dalšími cíly byli Westminsterké 

opatství,  Buckinghamský  palác,  Trafalgarské  náměstí,  Chinatown  (Čínská  čtvrť), 
Leicester Square, Piccadilly Circus, Downing Street a nakonec jízda na London Eye, při 
které jsme se z výšky 135 metrů kochali výhledem na blízká i vzdálená místa, která jsme 
během dvou dnů  navštívili.  Plavba  lodí  po Temži  byla  závěrečnou  cestou  po  anglickém 
hlavním  městě.  Prvním  i  posledním  zážitkem  byla  plavba  trajektem  přes  Lamanšský 
průliv. 

Mgr. Vladimíra Pavková

Plavecký výcvik druhých a třetích tříd 
Každým rokem je součástí výuky tělesné výchovy plavecký výcvik žáků druhých a třetích 
tříd.  V  tomto  školním  roce  probíhaly  hodiny  plavání  každý  čtvrtek  od  3.  října  až  do 
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5.  prosince  v  plaveckém  bazénu  v  Hodoníně.  Během  deseti  dvouhodinových  lekcí  se 
některé  děti  s  vodou  seznámily,  zkušenější  plavci  pilovali  plavecké  styly  prsa,  kraul  a 
znak. Děti zažily spoustu zábavy při vodních hrách, lovení věcí pod vodní hladinou, jízdě 
na skluzavce hlavou dolů, při chůzi po vratkých plaveckých deskách na hladině bazénu. 
Součástí  plaveckého  výcviku  byly  také  důležité  informace    jak  se  správně  zachovat 
v  kritických  situacích  u  vody,  jaké  jsou  zásady  bezpečného  plavání  ve  volné  přírodě  a 
přivolání pomoci. Na závěr každý plavec ze třetí třídy dostal mokré vysvědčení. Druháci 
si  domů  odnesli  plavecké  karty  se  záznamy  svých  úspěchů.  Všechny  dovednosti  a 
zkušenosti,  které  načerpali  během  hodin  plavání,  využili  plavci  při  závěrečných 
plaveckých závodech.
I v tomto roce jsme na dopravu na letošní plavecký výcvik získali dotaci MŠMT, a to ve 
výši 73 600, Kč, což bylo velmi příjemné.

         Mgr. Michaela Plaširybová

Mikulášská nadílka 2019
Přípravu  mikulášské  nadílky  začala  děvčata  z  9.  třídy  už  25.  listopadu,  kdy  ve  školní 
kuchyni  napekla  a  nazdobila  krásné  perníčky.  Letos  proběhla  mikulášská  obchůzka 
6. prosince.  Mikulášskou družinu tvořilo pět andělů a pět čertů. Role svatého Mikuláše se 
ujal  Matěj  Mičola.  Mikuláš  se  svým  doprovodem  nejprve  navštívil  pana  faráře,  potom 
zavítal  na  Obecní  úřad  ve  Vnorovech.  Další  cesta  vedla  do  mateřské  školky,  kde  už 
netrpělivě čekaly všechny děti. 
Mikulášská  družina  svou 
obchůzku  zakončila  v  tělo
cvičně  školy,  kde  se  sešli 
všichni  žáci  od  1.  až  po  6. 
ročník.  Všechny  třídy  si 
připravily  krásné  vánoční 
písničky.  Všichni  dostali 
sladkou  odměnu,  hodní  žáci 
byli  odměněni  perníčky, 
zlobiví  dostali  od  čertů 
brambory.  Tato  tradiční  akce, 
kterou  připravili  žáci  9.  třídy, 
pobavila  děti  i  dospělé  a 
zpestřila nám ten adventní čas. 

           Mgr. Jitka Rosochová

Adventní peněžní sbírka v ZŠ Vnorovy
Každoročně probíhá v naší škole v období adventu dobrovolná sbírka, v níž 
žáci, zaměstnanci i rodiče pomáhají potřebným. Členové školního parlamentu 
letos  měli  možnost  vybrat,  který  projekt  naše  škola  podpoří.  Z  předložených  aktivit 
jednoznačně vyhrál sportovní projekt Josefa Zimovčáka NA KOLE DĚTEM na podporu 



onkologicky nemocným dětem. Proto v týdnu od 2. 12. 2019 do 6. 12. 2019 
proběhla  v  naší  škole  peněžní  sbírka  na  podporu  této  nadace.  Vybranou 
částku ve výši 14 000, Kč symbolicky předáme v pondělí 16. 12. 2019 panu 
Zimovčákovi při  osobním setkání  a vyprávění ve  škole. Výtěžek  sbírky byl 
zaslán  na  konto  nadace.  Děkujeme  všem,  kteří  se  do  této  akce  zapojili,  a 
věříme, že i tato akce pomůže nemocným dětem zpátky do sedla:).

                                                                 Hana Tyllichová, ředitelka školy

Milí přátelé a příznivci folkloru.
Dovolte  nám,  abychom  v  tomto  adventním  čase  provedli  takové  malé  ohlédnutí  za 
uplynulým  rokem. Pro mužský  i  ženský  sbor  to  bylo  docela  náročné období,  ve  kterém 
jsme se plně soustředili na přípravu a natáčení našeho prvního CD.
A protože jsme byli v tomto směru zcela bez zkušeností, přizvali jsme ke spolupráci PhDr. 
Lucii  Uhlíkovou,  etnoložku  a  muzikoložku  z  Etnologického  ústavu  v  Brně  a  paní 
Magdalenu  Múčkovou,  uměleckou  vedoucí  CM  Danaj.  O  hudební  doprovod  jsme 
požádali CM Růža. A jak to všechno dopadlo můžete posoudit sami: CD Okolo Spinečka 
lze zakoupit za cenu 150, v kadeřnictví u paní Blanky Hulínové nebo na obecním úřadě 
u  paní Zdeňky Motyčkové.
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Mimoto  jsme  se  během  letošního  roku  zúčastnili  nejrůznějších  akcí  v  blízkém  i 
vzdálenějším  okolí  např.  v  Dolních  Dunajovicích,  v  Brně  –  Líšni,  na  Strážnickém 
vinobraní a na hodech ve Veselí nad Moravou. Také jsme se letos poprvé spojili s místním 
zahrádkářským  svazem  a  v  rámci  burčákového  odpoledne  zorganizovali  Setkání 
s  písničkou  neboli  přehlídku  mužských  a  ženských  sborů  z  Dolního  Němčí,  Valtic  a 
Šardic. Díky příznivému počasí se jednalo o docela povedenou akci. 
Také  bychom  se  chtěli  zmínit  o  vcelku  dobře  fungující  půjčovně  krojů.  Díky  dotacím 
Obce Vnorovy  se nám podařilo pořídit několik nových krojových  součástí,  spoustu věcí 
jsme zrenovovali z našeho depozitu. Velká poptávka je po mužských košilích a červených 
brokátových  kordulích,  plánujeme  tedy  pořízení  dalších  kusů.  Pokud  budete mít  zájem, 
přijďte na bývalé muzeum v době zkoušek sborů nebo volejte paní Františce Bartošové na 
telefon 739 670 228.
A co chystáme na další  rok? Těšit  se můžete na  tradiční  fašankovou obchůzku   v neděli 
23. února zakončenou na Lidovém domě pochováváním basy.
Už nyní  si poznačte v kalendáři  termín 25. dubna, kdy v  sále Lidového domu proběhne 
folklorní večer, spojený s představením nového CD a s besedou u cimbálu. Hosty večera 
budou Lucie Uhlíková a Magdalena Múčková.
Rovněž  bychom  v  září  rádi  zopakovali  spolu  se  zahrádkáři  Setkání  s  písničkou  a 
Burčákové odpoledne. A celý příští rok ukončíme Vánočním koncertem.
Na  samotný  závěr  jsme  si  nechali  poděkování  všem,  kteří  nám  jakýmkoli  způsobem 
pomáhají  a  podporují  nás  ať  už  se  jedná  o  Obec  Vnorovy,  sponzory,  všechny  naše 
posluchače a především naše rodinné příslušníky, neboť bez jejich tolerance a pochopení 
bychom nemohli dělat to, co nás baví, těší a naplňuje.
Přejeme  vám všem krásné  a  požehnané  vánoční  svátky  a  všechno  dobré  v  novém  roce. 
Buďte nám i nadále příznivě nakloněni.                       Členové folklorního souboru Spinek.

Otevření adventu s rozsvícením vánočního stromu
Desatero  Božích  přikázání 
v  písních,  obrazech  i  úvahách 
představila  v  sobotu  30.  listopadu 
strážnická  cimbálová  muzika 
Danaj  s  uměleckou  vedoucí 
Magdalenou  Múčkovou,  s 
primášem  Janem  Gajdou,  s  jejich 
sólisty  a  hosty.  Tímto  krásným 
koncertem  jsme  otevřeli  letošní 
ADVENT  a  rozsvítili  náš  vánoční 
strom  i  první  plamínek  svíčky  na 
adventním  věnci,  který  oznamuje 
začátek nového liturgického roku.
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Vzpomínka na vnorovského rodáka
Při  příležitosti  připomenutí  třiceti  let  od  úmrtí  známého moravského básníka  a  prozaika 
Jana  Skácela  zazněla  v  premiéře  zhudebněná  báseň  Znorovy  v  noci.  Napsal  ji  mladý 
hudební  skladatel Daniel  Šimek  a  slyšeli  ji  návštěvníci  koncertu  7.  listopadu  v Divadle 
Husa  na  provázku.  Záměrem  autora  bylo  touto  básní  Jana  Skácela  vrátit,  alespoň 
symbolicky, do jeho rodného kraje.
Zemřel 7.  listopadu 1989 v Brně.   Moravský básník, prozaik a autor poezie pro děti Jan 
Skácel,  se  narodil  do  učitelské  rodiny  7.  února  1922  ve Vnorovech.  Útlé  dětství  prožil 
v  Poštorné.  Byl  to  právě  básník,  výtvarník,  učitel,  mlynářský  tovaryš  a  legionář  Emil 
Skácel, který svým synům Janovi a Petrovi otevřel svět literatury a nasměroval je k tvůrčí 
práci.
Za  války  byl  Jan  nuceně  nasazen.  Po 
studiích na vysoké škole pracoval jako 
kulturní  redaktor  v  Rovnosti, 
v rozhlase a v časopise Host do domu. 
V  šedesátých  letech mu  vyšlo  několik 
básnických sbírek, ale v roce 1969 byl 
Host  do  domu  zakázán  a  Skácel  jako 
šéfredaktor  nesměl  publikovat.  Od  té 
doby  pak  publikoval  v  samizdatu  a 
v exilové literatuře.
Od roku 1981 směla Skácelova díla opět vycházet, ale pouze v brněnském vydavatelství 
Blok. Vyšly jeho sbírky Dávné proso, Naděje s bukovými křídly, Odlévání do ztraceného 
vosku a Kdo pije potmě víno. V 80. letech mimo jiné spolupracoval i s divadlem. V roce 
1989  zemřel  deset  dnů  před  sametovou  revolucí  a  posmrtně  vyšla  jeho  sbírka A  znovu 
láska a kniha kurzívek Třináctý černý kůň.
Jan Skácel je stále velkou inspirací pro mnoho hudebníků a tvůrců. 
Aby jeho poezie byla živá, musí žít skrze nás živé. 

Mgr. Františka Kolská
předsedkyně komise pro mládež, kulturu a sport

Novoroční charitativní proběhnutí
„Jak na Nový rok,  tak po celý rok“. Začni rok 2020 pohybem! Vybíháme tradičně ve 14 
hodin od školy.  Kolik poběžíš záleží jen tobě. Můžeš klidně jít i chůzí. Drobné pohoštění 
(čaj,  svařák)  zajištěno.  Sladká  účastnická  medaile  v  cíli  pro  všechny.  Dobrovolné 
startovné  půjde  v  plné  výši  na  podporu Miroslava Mülera  z Kozojídek. Miroslav  je  od 
roku 2015 po úrazu hlavy při  autonehodě v kómatu. Je 24 hodin odkázán na péči svého 
okolí.

Běžecký klub Vnorvy z.s. , Vnorovy v pohybu  
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Stalo se před sto lety (původní text zkrácen)

Dne  24.  října  1909  byl  náš  nově  zbudovaný  chrám  vysvěcen  panem  biskupem  Dr. 
Wisnarem. Záznamy říkají, že se sešlo mnoho lidu i z okolí a též mnoho kněžstva i mnoho 
světských představitelů, mezi  které patřil  c.  k.  okresní  hejtman baron Preis  z Hodonína. 
Slavnost  započala  před  ověnčenou  branou,  kterou  k  poctě  pana  biskupa  na  silnici  před 
radnicí  postavil  kostelní  výbor.  Pana  biskupa  nejprve  přivítal  okresní  hejtman,  pak  p. 
okresní soudce za Strážnice p. Dr. Procházka, pan děkan Strážnický Fűscher, místní farář 
Zmeškal,  starosta  obce  Jiří  Polášek  a  naposled  zemský  poslanec  Josef  Žampach  z 
Lidéřovic.  Poté  se  ubíral  tento  velký  krojový  průvod  za  hlaholu  hudby  a  zpěvu  před 
kostel, kde měl slavnostní projev pan biskup. Po skončení obřadů zavítali všichni pozvaní 
vzácní hosté na faru. Slavnostní svěcení chrámu proběhlo až následující den 24. října. V 
následující  dny  udělilo  c.  k.  moravské  místodržitelství  v  Brně  svým  výnosem  obci 
Vnorovám právo konání 4 výročních trhů.
V  tuto dobu  ještě všude v zemi  trvala poválečná bída. Proto  je nutno vyzdvihnout zápis 
znorovského starosty, který uvedl a konstatoval tato slova: "Všude nám chybějí v obci a v 
rodinách muži, někteří dlí v cizině v zajetí, jejich ženy a děti je očekávají v bídě v jejich 
rodinách. Dejž nám Bůh, aby už nastaly časy a příští pokolení se poučí!"

V listopadu 2019 zapsal Jan Grabec

ČZS Vnorovy
Pomalu  končí  rok  2019  a  začínáme  přemítat  co  nám  ten  rok  přinesl.  Nostalgicky 
vzpomínáme  na  dřívější  časy  a  současně  s  dětskou  zvídavostí  vyhlížíme  ty  následující. 
Tak trochu přemýšlíme o tom, co nám asi přichystají. Někomu stačí čekat a přemýšlet, ale 
my zahrádkáři si toto dovolit nemůžeme. Přeci jen: „Kdo nezaseje/nezasadí, nesklidí … .“ 
A  tak  už  teď  si  chystáme  k  tomu  vše  potřebné.                  I  když musíme  podotknout,  že 
současný rok byl k nám opět velkorysý. Vše se celkem dařilo a všeho bylo dost. Nikdo, 
pokud víme, v našem okolí hlady neumřel. 
       Ačkoliv  všechny  námi  pořádané  akce  (tj.:  degustace  vín,  Velikonoční  výstava  vín, 
přednáška  o  jarním  stříhání  dřevin  s  p. A.  Zrůnou,  tématické  zájezdy  do Kroměříže  na 
Florii i do Moravské Nové Vsi na den otevřených sklepů, Burčákové odpoledne spojené s 
pěveckými  sbory  či  výstava  ovoce  a  zeleniny)  dopadly  velmi  uspokojivě,  plánujeme  na 
příští  rok  i  mnohé  jiné  aktivity  které  by  mohly  zaujmout  a  které  pomohou  náš  místní 
zahrádkářský  svaz oživit  formou nových  akcí,  exkurzí,  přednášek,  aj.  tak,  aby  to  bavilo 
nejen  nás    členy,  ale  hlavně  i  vás  všechny,  kteří  tyto  akce  podporujete,  navrhujete, 
navštěvujete. Už na  leden plánujeme premiéru  jedné z xti přednášek které by se mohly, 
pokud bude zájem, konat 1x měsíčně v zasedací místnosti na místním obecním úřadě nebo 
jiných,  k  danému  tématu,  příhodnějších  místech.  Ta  první  bude  zřejmě  o  kávě,  ale  …. 
nepředbíhejme. Ještě nás přeci čekají kouzelné Vánoce!!! :) 
   A proto závěrem tohoto příspěvku bychom rádi poděkovali všem našim členům i dalším 
zainteresovaným  institucím  a  firmám  za  veškerý  čas/  energii/  rady/  pomoc/  jakoukoliv 
podporu/  reprezentaci/...  prostě  za  vše,  co  našemu  zahrádkářskému  sdružení  věnovali. 
Opravdu  moc  děkujeme  a  zároveň  všem  srdečně  přejeme,  abyste  si  vánoční  svátky  i 
následný  vstup  do  nového  roku  užili  ve  zdraví  se  spoustou  skvělých  dobrot  a  mnoha 
krásnými zážitky s těmi, které máte nejraději. 

Mgr. Eva Sovková (předsedkyně ZO ČZS Vnorovy)
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MILÍ ČTENÁŘI INFORMAČNÍCH LISTŮ OBCE VNOROVY,  
rok  2019  se  kvapem  blíží  ke  konci  a  je  znovu  na  čase,  abychom  se  pozastavili  nad 
výsledky  činnosti naší charitní pečovatelské služby.   
Již  druhým  rokem  Charita  provozuje  ve  Vaší  obci  samostatné  středisko  pečovatelské 
služby,  které dříve sídlilo v areálu družstva Agro Vnorovy a od 1. 8. 2019 se přestěhovalo 
na ulici Dražky č. p.  520. Přesun střediska jsme uskutečnili hlavně proto, že potřeba péče 
o  obyvatele  Vnorov  je  spolu    s  postupným  stárnutím  populace  stále  potřebnější. 
Poskytujeme pečovatelské výkony všem osobám,  které se nacházejí v nepříznivé sociální 
situaci a potřebují dopomoc především v oblasti osobní  hygieny, při podání nebo přípravě 
jídla spojené s dovážkou oběda nebo při činnostech, které již tyto  osoby nejsou schopny 
zvládnout  samy.  Koordinátorkou  střediska  je  Pavlína  Konečná,  kterou  můžete   
kontaktovat v případě, že budete potřebovat radu nebo pomoc v péči o Vaše blízké.  
V rámci projektu „Péče o pečující“ jsme letos uspořádali tři bezplatné přednášky, kterých 
se    mohli  účastnit  také  obyvatelé  obce  Vnorovy.  Jednalo  se  o  psychickou  a  fyzickou 
podporu osob, které  doma pečují o své blízké. V květnu 2019 přednášela PhLic. Kateřina 
Lachmanová, ThD.  na  téma  „Umění    odpočívat“,  v  říjnu  přijal  naše  pozvání  P. Vojtěch 
Kodet Th.D., O.Carm., který krásně hovořil na téma  „Aby se péče nestala břemenem“ a v 
listopadu  zdravotní  sestra  Markéta  Řičicová  předvedla  pečujícím    praktické  ukázky 
komplexní  péče  o  nemocné  na  lůžku.  Všechny  tři  přednášky  sklidily  u  veřejnosti   
pozitivní ohlasy,  za  což  jsme moc  rádi. Dále  se nám povedlo pro pečující osoby natočit 
instruktážní  video, které obsahuje praktické ukázky polohování a přesunů pacientů trvale 
upoutaných na lůžko.  Toto instruktážní video je umístěno na našich webových stránkách 
(www.veselinm.charita.cz) v sekci  „Péče o pečující“.  
Na  příští  rok  jsme  pro  vás  připravili  charitní  kalendář,  který  je  možné  si  zakoupit  na 
Charitě    ve  Veselí  nad  Moravou.  Výtěžek  z  jeho  prodeje  je  určen  na  podporu  naší 
činnosti.             
Nyní je před námi velmi důležitý úkol, který bychom chtěli v novém roce vyřešit. Jedná 
se  o financování pečovatelské služby, které je dlouhodobě podhodnocené a Jihomoravský 
kraj  i  obce    našeho  regionu  tímto  způsobem  existenčně  ohrožují  provoz  našich  služeb. 
Nechtěli bychom přijít   o kvalitní pečovatelskou službu, která je účelná, efektivní, velice 
potřebná  a  umožňuje  našim    uživatelům zůstat  ve  svých domácnostech po  zbytek  jejich 
života,  což  je  zároveň  našim  posláním    i  cílem.  Pokud  by  se  nám  nedařilo  potíže  s 
financováním vyřešit, byli bychom nuceni v příštím roce  ukončit poskytování veškerých 
úkonů charitní pečovatelské služby. Budeme se všestranně snažit tento  finanční problém 
zvládnout a zachovat tak stávající provoz pečovatelské služby ve stejné míře, jako  tomu 
bylo doposud.   
Touto  cestou  bychom  chtěli  také  poděkovat  všem,  kteří  se  zapojují  nebo  účastní  našich 
akcí.  Děkujeme Vám za Vaši přízeň, které si moc vážíme.  
Na závěr bych chtěla jménem Charity popřát nejen našim uživatelům a pracovníkům, ale 
také    všem obyvatelům obce Vnorovy  krásné  a  požehnané  vánoční  svátky  a  do  nového 
roku 2020 pevné  zdraví, lásku a spokojenost.   

Za Charitu Veselí nad Moravou Marie Štípská, vedoucí pečovatelské služby
Pavlína Konečná, koordinátorka střediska, Vnorovy, tel. 604 692 329

Mgr. Markéta Navrátilíková, sociální pracovnice pro středisko Vnorovy. 
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FK Agro Vnorovy 2019
Vpřed do minulosti:
Na první pohled těžko představitelné, ale u mládeže fotbalistů FK Agro Vnorovy tomu tak 
opravdu je.
Museli bychom se ponořit hodně do historie, kde bychom našli 5 mládežnických družstev 
hrající registrované soutěže.
Jedná  se  o  dorost,  dále  jsou  to  družstva  starších  žáků,  mladších  žáků  a  starší,  mladší 
přípravka.
Družstvo  dorostu,  které  bylo  v  posledních  letech  složité  poskládat  kvůli  nízkému  počtu 
dětí  tohoto  ročníku,  momentálně  hraje  OP  a  je  pro  nás  velmi  důležité  pro  doplňování 
mužských kategorii, ale taky do budoucna, aby mohli vycházející žáci nastupovat ve své 
věkové kategorii. Kluci pod vedením  trenérů Karla Břečky, Karla Zachara a pomocného 
trenéra Lukáše Kočiše momentálně hrají na špici své soutěže.
V tomto roce se nám podařilo po dlouhé době přihlásit do soutěží  jak mladší  tak  i starší 
žáky.  Žáci  patří  mezi  nejfotbalovější  družstva  našeho  okresu.  Dokázali  to  potvrdit  už  i 
výsledkově, kde mladší žáci v sezoně 2018/2019 vyhráli OP. Proto věříme, že v budoucnu 
budou  tyto  výsledky  potvrzovat  i  ve  starších  kategoriích.  O  výchovu  těchto  ročníků  se 
stará Marek Janoušek, Michal Kočiš a Dalibor Všetula.
Pro náš klub je velmi důležitá práce s mládeží, proto ji považujeme za základ budoucnosti 
vnorovského  fotbalu.  Obě  přípravky  nastupují  v  OP.  Starší  přípravce  se  věnují  trenéři 
Marián Ivan a Vilém Jančík. Mladší přípravky mají na starost Roman Studnička a Luděk 
Macháček.
V FK Agru může 
hrát  fotbal  úplně 
každý,  kdo  má 
chuť  sportovat. 
Pokud  víte  o 
někom,  kdo  by 
rád  vyměnil 
nástrahy  dnešní 
doby  (sezení  u 
PC,  televizoru 
…)  za  pohyb  na 
hřišti,  má  u  nás 
dveře otevřené.
Velký  dík  patří 
všem  trenérům,  rodičům  a  dalším,  kteří  se  všem  mládežníkům  věnují.  Málokdo  si 
uvědomuje, jak neocenitelnou službu pro děti dělají.
Velké  díky  patří  OÚ  Vnorovy,  bez  kterého  by  náš  klub  mohl  jen  ztěžka  fungovat. 
Podmínky, které společně tvoříme jsou vynikajícím vkladem pro naši budoucnost a kdoví 
třeba  se  vrátíme  do  minulosti,  ve  které  byl  sport  a  nejenom  fotbal  samozřejmostí  pro 
většinu veřejnosti :).
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Hodnocení roku 2019 z pohledu trenéra A týmu Jana Ondry:

Zimní příprava  se nesla v duchu důkladně  se připravit  na  jarní  část,  a pokusit  se  zvrátit 
nepříznivé  postavení  v  tabulce.  Zima  proběhla  dle  našich  představ  jak  herně,  tak 
výsledkově.  Za  zmínku  stojí  remízové  utkání  proti  velmi  kvalitnímu  týmu  z  Rakouska 
Hausbrunu. Bohužel  v  jarní  části  se  ukázala  naše mentální  nestálost,  kdy  jsme  dokázali 
proti silným týmům ukázat náš správný charakter a vyhrát, ale v utkáních, kde jsme byli 
jednoznační  favorité,  jsme  trestuhodně  zaváhali.  Strašákem  pro  mě  bylo  a  je  utkání 
v  Ježově.    V  konečném  součtu  jsme  skončili  druzí  za  lídrem  soutěže,  Ždánicemi,  a 
bohužel jsme nepostoupili. Jediné co na neúspěchu je pozitivní, bylo postupné zabudování 
mladých odchovanců (Martin Slavík a Filip Pavlíček) a největší počet nastřílených branek 
v soutěži. 
Nová  sezóna  se  nese  v  jasné  vizi,  poučit  se  z  předešlého  roku  a  udělat  maximum  pro 
postup,  jelikož  si Vnorovy  nezaslouží  být  v Okresní  soutěži.  Díky  skvělé  práci  vedení, 
přišly obrovské posily v čele Lukášem Kočišem a Michalem Motyčkou. Naopak kaňkou 
bylo nepochopitelné rozhodnutí Jana Grabce opustit tým v nejcitlivějším okamžiku. 
Letní příprava proběhla dle představ a  tým ukázal, že má svoji kvalitu,  touhu a vášeň se 
porvat  tento  rok  o  postup.  V  kvalitních  zápasech  proti  Slovácké  Slavii  a  Boršicím 
u Buchlovic kluci ukázali svoji fotbalovost a kvalitu. 
Z  pohledu  celého  podzimu  hodnotím  naše  vystoupení  v  sezóně  jako  úspěšné.  I  prohru 
v Lipově beru jako pozitivní facku pro naše ego, a pro náš posun ve hře. 
V příštím roce nás čeká historicky nejtěžší jarní část v celé historii klubu, a to udržet první 
příčku před soupeři a v červnu slavit postup do I.B třídy.
Kdo  má  rád  kvalitní  fotbal  a  chce  vidět  hodně  emocí  a  není  mu  dění  ve  Vnorovech 
lhostejné, rádi Vás uvidíme na každém našem zápase, neb fotbal se hraje pro lidi. 
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Okénko z Domu pro seniory ve Vnorovech
Dům pro seniory ve Vnorovech byl otevřen 
v roce 2016. A již 13 krát jej navštívily děti 
z  2.  oddělení  Školní  družiny  při  Základní 
škole Vnorovy. 
Během školního roku jej navštívíme celkem 
čtyřikrát:  na  podzim,  před  vánočními  a 
velikonočními  svátky  a  v  červnu.  Děti  si 
vždy  pod  vedením  paní  učitelky  Dany 
Novákové  a  ve  spolupráci  s  Místní 
knihovnou  Vnorovy  a  za  podpory  Obce 
Vnorovy  připraví    kulturní  program,  který 
potěší obyvatele DpS. 
Letošní  podzimní  návštěva  s  názvem "Spolu  s  úsměvem"   
byla  v  pohádkovém  duchu.  Děti  vyrobily  krásné   
pohlednice, na kterých vymalovaly své oblíbené pohádkové 
hrdiny. Ty pak   vlastnoručně  s přáním věnovaly  seniorům. 
Zahrály    pohádku  Otesánek,  zazpívaly,  zarecitovaly. 
Příjemné  odpoledne  bylo  zakončeno  pohádkovým kvízem. 
Děti  i  senioři  společně    ve  skupinkách      přemýšleli  nad    správnou    odpovědí. Při  čaji  a 
buchtách odpoledne velmi rychle uplynulo. 
Tato setkání přináší radost a úsměv na tvářích seniorů. Přispívají k rozvíjení a upevňování 
mezigeneračních vztahů v obci.
Na tyto akce jsou otevřeny dveře i seniorům, kteří v DpS nebydlí.

Helena Hynštová – knihovnice
Viz: www.vnorovy.cz a www.zsvnorovy.cz

Informace o provozu:
Obecní úřad Vnorovy bude v době od pondělí 23. 12. 2019 do středy 
1. 1. 2020 uzavřen.

Protože vychází na úterý Štědrý den i Silvestr, bude pytlový sběr papíru 
proveden v pondělí 23. 12. 2019 a sběr plastů v pondělí 30. 12. 2019.

Sběrný dvůr bude dne 25. 12. 2019 a 1. 1. 2020 uzavřen.

Plesová sezóna 2020
11.1.  Znorovský  ples  (KDUČSL  a  VFM),    18.1. Ples  SRPŠ  při  ZŠ  Vnorovy,  25.1.
Sportovní  bál (FK Agro  Vnorovy),  1.2.  Myslivecký  ples,  8.2. Rybářský  ples,  15.2.
Hasičský ples
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Sídlo: Tř. Masarykova 125, 698 01 Veselí nad Moravou 
Ředitelka: Ing. Jiřina Galušková tel.: 725 827 892 
Sociální pracovníci:
Mgr. Zbyněk Smetka tel.: 725 560 577 
Bc. Regína Habartová tel.: 725 560 541 
Vrchní sestra: Naďa Mičková Jurenová tel.: 725 982 207
pece@zdislavaveseli.cz; www.zdislavaveseli.cz   

Zdislava Veselí  poskytuje  zdravotní  a  sociální  služby  obyvatelům Veselí  nad Moravou, 
Uherského  Ostrohu,  Bzence,  Strážnice,  Velké  nad  Veličkou  a  přilehlých  obcí.  Nabízí 
odbornou  zdravotní  péči,  pečovatelskou  službu,  denní  stacionář  a  zapůjčení 
kompenzačních pomůcek. 
Zdravotní  péče  je  poskytována  každý  den,  klientům  v  jejich  vlastních  domovech.  Na 
základě  indikace  ošetřujícího  lékaře  je  plně  hrazena  zdravotními  pojišťovnami. 
Provádíme: odběry biologického materiálu, aplikaci  injekcí,  infuzní  terapie, převazy  ran, 
ošetření 
stomií, ošetřovatelská rehabilitace aj. 
Pečovatelská  služba  je  určena  seniorům,  chronicky nemocným a  zdravotně  postiženým 
občanům, kteří z důvodu svého věku nebo onemocnění potřebují pomoc jiné osoby. Mezi 
nabízené úkony patří pomoc při osobní hygieně, dovoz obědů, podání jídla, různé nákupy 
a  pochůzky,  úklid  domácnosti,  praní  a  žehlení  prádla  apod.  Veškeré  služby  jsou 
poskytovány každý den – tedy i o víkendech a svátcích. 
Denní  stacionář  navštěvují  senioři,  osoby  s  kombinovaným  postižením  a  osoby  s 
chronickým  duševním  onemocněním.  Pro  naše  klienty  je  každý  den  připraven  bohatý 
program,  jehož  stěžejní  část  tvoří  podpora  paměti.  Dále  si  procvičují  hrubou  a  jemnou 
motoriku, chodí na procházky a kulturní akce, zpívají a různě tvoří.  

Výpis usnesení ze 7. zasedání zastupitelstva obce
Zastupitelstvo obce na svém zasedání dne 9.12.2019 schválilo:

  souhlasné  prohlášení  na  pozemek  p.č.  993/6  v  k.ú. Vnorovy mezi  Obcí Vnorovy  a 
Ředitelstvím silnic a dálnic ČR. (Pro 14, Proti 0, Zdrželi se 0)

 OZV č. 1/2019 o místním poplatku za užívání veřejného prostranství. (Pro 14, Proti 0, 
Zdrželi se 0)

 OZV č. 1/2019 o místním poplatku ze psů. (Pro 14, Proti 0, Zdrželi se 0)

 poskytnutí  finančního daru   pro zabezpečení pečovatelské  služby Charity Veselí nad 
Moravou  ve  výši  98.560,  Kč  a  pro  pečovatelskou  službu  Zdislava  Veselí  z.ú. 
10.000, Kč. (Pro 12, Proti 1, Zdrželi se 1)

 rozpočtové opatření č. 7/2019 (Pro 14, Proti 0, Zdrželi se 0)

  Dodatek  č.1  ke  Smlouvě  o  poskytnutí  účelové  dotace  z  rozpočtu  obce  ke 
spolufinancování sociálních služeb v roce 2019. (Pro 14, Proti 0, Zdrželi se 0)

    poskytnutí  dotace  ve  výši  88.151,  Kč  na  demolici  starého  rodinného  domu  s 
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následným  postavením  nového  rodinného  domu  dle  Dotačního  programu  obce 
Vnorovy  pro  poskytnutí  dotace  na  demolici  RD  pro  Ing.  Ondřeje  Petra,  Vnorovy, 
Dražky 754 a uzavření veřejnoprávní smlouvy o poskytnutí dotace. (Pro 14, Proti 0, 
Zdrželi se 0)

 dotaci  a uzavření veřejnoprávní smlouvy o poskytnutí dotace pro  Myslivecký spolek 
Pomoraví Vnorovy ve výši 50.000, Kč na rok 2020. (Pro 11, Proti 2, Zdrželi se 1)

 dotaci   a uzavření veřejnoprávní smlouvy o poskytnutí dotace pro spolek Znorovská 
chasa z.s. ve výši 40.000, Kč na rok 2020. (Pro 12, Proti 1, Zdrželi se 1)

 dotaci  a uzavření veřejnoprávní smlouvy o poskytnutí dotace pro FK Agro Vnorovy, 
z.s. ve výši 350.000, Kč na rok 2020. (Pro 8, Proti 0, Zdrželi se 6)

  dotaci    a  uzavření veřejnoprávní  smlouvy o poskytnutí  dotace pro ČZS Vnorovy ve 
výši 20.000, Kč na rok 2020. (Pro 14, Proti 0, Zdrželi se 0)

 dotaci  a uzavření veřejnoprávní smlouvy o poskytnutí dotace pro Sbor dobrovolných 
hasičů Vnorovy ve výši 79.000, Kč na rok 2020. (Pro 12, Proti 0, Zdrželi se 2)

 dotaci    a uzavření veřejnoprávní  smlouvy o poskytnutí dotace pro Vnorovskou  farní 
mládež, z.s. ve výši 120.000, Kč na rok 2020. (Pro 11, Proti 0, Zdrželi se 3)

  dotaci    a  uzavření  veřejnoprávní  smlouvy  o  poskytnutí  dotace  pro  Soubor  lidových 
písní a tanců Spinek, z.s. ve výši 107.000, Kč na rok 2020. (Pro 13, Proti 0, Zdrželi 
se 1)

  dotaci    a  uzavření  veřejnoprávní  smlouvy  o  poskytnutí  dotace  pro  Tenisový  klub 
Vnorovy  z.s. ve výši 60.000, Kč na rok 2020. (Pro 13, Proti 0, Zdrželi se 1)

 návrh Střednědobého výhledu rozpočtu 2021  2022 (Pro 14, Proti 0, Zdrželi se 0)

 návrh rozpočtu sociálního fondu na rok 2020  v předloženém znění (Pro 14, Proti 0, 
Zdrželi se 0)

 pořízení  hasičského auta ve výši 7.000.000, Kč včetně DPH. (Pro 13, Proti 1, Zdrželi 
se 0)

  vyřazení  projektové  dokumentace  Cesty    mosty  propustky  ve  výši  55.539,  Kč  z 
majetku obce. (Pro 14, Proti 0, Zdrželi se 0)

 termíny jednání Zastupitelstva obce Vnorovy na rok 2020 a to následovně: 9.3., 8.6., 
7.9., 14.12. . (Pro 13, Proti 0, Zdrželi se 1)

 pověřuje starostu obce k podání žádosti o dotaci na realizaci  2. etapy  stavby Úpravy 
sportovního areálu Vnorovy, SO 03.

Nová povinnost pro vlastníky psů
Od 1. ledna 2020 zavádí novela veterinárního zákona povinnost nechat svého psa označit 
čipem. Pokud jej mít nebude, hrozí majiteli vysoká pokuta.

Obecně závaznou vyhláškou obec Vnorovy zadává vlastníkům psů povinnost nahlásit na 
OÚ Vnorovy číslo mikročipu nahlášeného psa, příp. číslo čitelného tetování (pouze u psů, 
u kterých bylo provedeno před 3. červencem 2011). 
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